
Jeg har været ude at rejse i flere forskellige europæiske lande inden for den sidste måned, og til min 
overraskelse fandt jeg ud af, at Danmark ikke er det førende land inden for genanvendelse af glas, 
papir, plastik osv. Jeg har både boet i Viborg og Aarhus, og jeg har derfor set de forskellige 
skraldesystemer. Jeg var lykkelig over at se, hvordan Aarhus’ genanvendelsessystem fungerer i 
boligkvarterene, men i Aarhus midtby og i de mindre byer, som Viborg, skal man anstrenge sig for 
at finde og anvende genbrugsfaciliteterne. Det kan derfor være vanskeligt for fx unge og ældre, som 
ikke er bilejere, at komme til genbrugspladserne. På samtlige stationer, i de store byer, på 
campingpladser og mange andre steder i bl.a. Italien, Spanien og Tyskland, findes der mellem tre og 
fem forskellige skraldespande, hver gang man finder én i Danmark. Jeg mener ikke det vil kræve 
specielt mange ekstra ressourcer, at sætte 4 forskellige skraldesække ved siden af hinanden i stedet 
for en. I alle tilfælde ikke nogle ressourcer den danske befolkning ikke er villig til at bruge for at 
skåne miljøet. Det var tydeligt at se i resten af Vesteuropa, at når folk har muligheden lige foran sig, 
vil de benytte sig af den og genbruge. Desuden fandtes der betydeligt mindre skrald på gaderne og 
andre offentlige steder pga. de mange skraldespande, der var i byerne. Hvis der blev skabt bedre 
muligheder for at kunne genbruge, er jeg overbevist om, at folk vil benytte sig af chancen.
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